
velké ALE

Ve výtvarce jsme s žáky řešili vánoční přáníčka a někoho napadlo 
udělat vánoční přání s křížem. 
Cože? Kříž – symbol smrti – na vánoční přání? Vždyť zvláště 
o Vánocích máme nést do světa evangelium – dobrou, radostnou, 
veselou zprávu a ne strašit smrtí. Ne nadarmo se o Vánocích zpívá: 
„Nesem vám noviny...“ Neseme přece dobré novinky o novém životě,
žádnou černou kroniku o smrti.

Ale je možné nést dobrou zprávu, pokud jí nepředchází nejprve ta 
špatná? Bible je plná špatných zpráv pro člověka. Hřích, trest, smrt, 
odloučení od Boha... Ale vždycky je tam za každou špatnou zprávou 
jedno velké ALE: Člověče, ALE když se vrátíš, ALE když uvěříš, ALE 
když napravíš svoje cesty – budeš zachráněn. 

Svědectví křesťanů musí stát nohama na zemi: Každý člověk přijde na 
Boží soud. A nikdo není tak dobrý, aby na Božím soudu obstál. To je 
špatná zpráva. ALE nesmí to zůstat jen u první půlky. Soudu se lze 
vyhnout – cestou přes kříž Ježíše Krista, skrz jeho oběť. 

Smrt, strach a beznaděj zakořenily už kdysi dávno v zahradě Eden, 
když člověk tak neuváženě snědl ovoce ze stromu poznání dobrého a 
zlého. Tam začalo veškeré zlo, smrt a beznaděj. ALE všechna beznaděj 
končí v betlémských jeslích a nakonec na kříži. Bůh je spravedlivý 
soudce, ALE udělal vše pro záchranu člověka. 

Bůh má v lidech zalíbení. To je pro nás ta nejlepší zpráva. ALE...luja!


